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چهارشنبه ۱۶ بهمن ۱۳۹۸   شماره ۲۹۷۵

براســـاس اسناد تاریخی که وجود دارد، کشور ما در قرون و 

اعصار گذشته از جهت آشنایی با نحوه به دست آوردن آهن و 

فولاد، همسطح و همتراز دیگر جوامع و تمدن های بزرگ بوده 

است؛ اما در سه قرن اخیر به لحاظ افزایش سرعت تحولات 

در زمینه تکنولوژی تولید فولاد در کشورهای صنعتی و نیاز 

روزافزون به محصولات فولادی، ایران در زمره واردکنندگان 

محصولات فلزی قرار می گیرد و ایجاد یک کارخانه ذوب آهن 

که مادر صنایع محسوب می شود، به عنوان یک آرمان ملی 

از دوره قاجار مطرح بود که همواره با موانع متعددی روبه رو 

می شـــد؛ و حتی برای اینکه این صنعت در کشـــور مجوز 

بگیرد، نیاز بود برخی کشورهای دیگر به ما مجوز بدهند یا 

در راه اندازی و ساخت آن ما را کمک کنند. 

امروزه اما این صنعت در کشور ما به نحوی رشد کرده است که 

ایران دهمین  تولیدکننده بزرگ فولاد جهان در سال ۲۰۱۸ 

شناخته می شـــود. آهن یا همان فرآورده آن که »فولاد« نام 

می گیرد، امروزه یکی از کالاهای مهم و تاثیرگذار در رشد و 

توسعه صنعتی همه کشورهایی که این صنعت را در اختیار 

دارند، به حساب می آید. فولاد آنقدر در روزگار ما مهم شده 

اســـت که براساس آمارهای موجود بعد از نفت وگاز دومین 

کالای پرحجم تجارت جهانی را تشـــکیل می دهد و تعداد 

زیادی ازصنایع پایه از قبیل حمل ونقل، ساختمان، ساخت 

ماشـــین آلات، معدن و دیگر صنایع مرتبط با تولید و انتقال 

انرژی به صنعت فولاد وابسته هستند و به نوعی می توان لقب 

یک کالای استراتژیک به آن داد. 

از آنجاکه این صنعـــت نیازمند مباحث آکادمیک و علمی 

اســـت، پس باید ارتباط مناسبی با دانشگاه برقرار کند تا از 

این طریق بتواند همزمان با جهان توســـعه و پیشرفت خود 

را پیش ببرد. دانشـــگاه آزاد اسلامی با توجه به اینکه اعلام 

کرده مشـــکلات صنعت و جامعه را به وسیله طرح »پایش« 

و از طریق پایان نامه ها حـــل خواهد کرد، در حوزه صنعت 

فولاد و همکاری با آن نیز وارد شـــده اســـت. روز گذشته در 

سفر یک روزه دکتر محمدمهدی طهرانچی، رئیس دانشگاه 

آزاد اسلامی دفتر مشترک شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان 

و دانشـــگاه آزاد اســـلامی افتتاح و از طرح پایش ذوب آهن 

اصفهان نیز رونمایی شد. 

  دفتر مشترک دانشگاه آزاد اسلامی

و ذوب آهن اصفهان باید مترجم دستاوردهای 

دانشگاه برای صنعت باشد

دکتر محمدمهدی طهرانچی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی 

در جلسه بررسی مسائل اجرایی انعقاد تفاهمنامه همکاری 

دانشگاه آزاد اسلامی با شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان 

که سال گذشته به امضا رسید، گفت: »سال هاست سوالاتی 

درباره رابطه دانشـــگاه و صنعت مطرح می شـــود. از زمان 

جنگ تحمیلی، این ارتباط در کشور ما شکل گرفت و رشد 

یافت، اما همواره با چالش هایی مواجه بوده اســـت، چراکه 

صنعت به دنبال فناوری اســـت و برای آن اقتصاد مهم است 

نه خود علم.« 

دکتر طهرانچـــی ادامه داد: »اگـــر در رابطه بین صنعت و 

دانشگاه، به ادبیات دانشگاهی و موضوعاتی مانند مقاله، 

پایان نامه و رســـاله توجه داشته باشـــیم، مانند گندم خام 

اســـت، اما این گندم برای مصرف باید تبدیل به نان شود. 

صنعت هم برای مسائل خود و توسعه فناوری و سودآوری، 

راه حل می خواهد و تعداد مقالات علمی و ارتقای اســـاتید 

برای صنعت مهم نیســـت. یکی از دلایلی که موجب ارتباط 

صنعت با دانشـــگاه شد، این اســـت که صنعت را به هسته 

درونی دانشگاه متصل کردیم.« وی با اشاره به اجرایی شدن 

انعقاد تفاهمنامه همکاری دانشگاه آزاد اسلامی با شرکت 

سهامی ذوب آهن اصفهان، گفت: »امروز به اصفهان آمدیم 

و از بخش های مختلف ذوب آهـــن بازدید کردیم و مصمم 

هســـتیم مسائل و چالش های این صنعت را بشناسیم و در 

نظام دانشگاه پردازش کنیم. می دانیم پایان نامه، رساله و 

مقاله برای صنعت کارگشا نیست، بلکه مقالات و پایان نامه ها 

باید توســـط دفتر مشـــترک بین دانشگاه و صنعت ترجمه 

شـــود تا کارکرد اقتصادی، اجتماعی و فناوری برای صنایع 

و کارخانه ها پیدا کند. این دفتر مشترک باید تدبیر کند که 

چگونه خروجی دانشگاه به مفاهیم موردنیاز صنعت، دانش 

فنی، راه حل و دستورالعمل تبدیل شود.«

رئیس دانشـــگاه آزاد اسلامی ادامه داد: »کاری که در دفتر 

مشترک دانشگاه آزاد اسلامی و ذوب آهن اصفهان باید صورت 

گیرد، ترجمه زبان دانشگاه به خواسته و نیاز صنعت است، 

بنابراین پایان نامه های قطور باید توسط این دفتر استخراج 

و عصاره گیری شده و به زبان موردنیاز صنعت تبدیل شود. 

رابطه صنعت و دانشـــگاه اگر بدون مترجم و واسط باشد، 

هیچ گاه شـــکل نمی گیرد. همان طور که 4۰ســـال است 

اراده برای ایجاد ارتباط بین صنعت و دانشـــگاه وجود دارد، 

اما به دلیل آنکه ملزومات این تعامل رعایت نمی شـــود، این 

ارتباط به خوبی شکل نگرفته است.« 

دکتر طهرانچی با اشاره به ارتباط و تعامل خوب دانشگاه آزاد 

اسلامی با شرکت ذوب آهن اصفهان تصریح کرد: »مدیریت 

ذوب آهن اصفهان با نگاه عالمانه از ارتباط این مجموعه با 

دانشگاه آزاد اسلامی حمایت کرد و این حرکت که یک سال 

است شروع شـــده، امروز اجرایی شد. ان شاءالله این دفتر 

مشترک همکاری باعث اتحاد ساختاری دانشگاه و صنعت 

شود و با حمایت شرکت ذوب آهن اصفهان، ماموریت های 

مطالعاتی از یک هفته تا سه ماه برای استادان داشته باشیم 

تا در محیط صنعت زندگی کنند و از نزدیک با مسائل آشنا 

شده و بتوانند حل مسائل را با استفاده از تجربیات صنعتگران 

راهبری کنند.«

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی خاطرنشان کرد: »خوشحالیم 

که فرصتی فراهم شد تا ارتباط عملی بین صنعت و دانشگاه 

شکل گیرد. شکل گیری این حرکت و تدوین کتابچه پایش 

نظام موضوعات ذوب آهن، ماحصل یک کار دوطرفه و بسیار 

ارزشـــمند و مبارک است که امیدواریم راه حل و حل مساله 

از آن بیرون بیاید.«

  اقدامات جدی و تاثیرگذاری برای اجرای 

تفاهمنامه دانشگاه آزاد و ذوب آهن اصفهان

در یک سال گذشته صورت گرفته است

منصور یزدی زاده، مدیرعامل ذوب آهن اصفهان نیز در ادامه 

این جلسه، با بیان اینکه همه دانش ها در صنعت ذوب آهن 

کاربرد دارد و به روزرسانی دانش جز ارتباط نزدیک با صنعت 

میسر نخواهد شد، گفت: »با اجرایی شدن این تفاهمنامه، 

گام بزرگی در جهت ارتباط صنعت با دانشگاه برداشته شد.« 

وی افـــزود: »با اراده ای که در دکتر طهرانچی ســـراغ دارم 

که ایشـــان مرد علم و عمل اســـت، امروز به نقطه اجرایی 

این تفاهمنامه رسیده ایم. طی یک سال گذشته اقدامات 

جدی و اثرگذاری در راستای اجرایی شدن تفاهمنامه بین 

دانشگاه آزاد اسلامی و ذوب آهن اصفهان صورت گرفته است 

و ان شاءالله این ارتباط قطع نخواهد شد.« 

مهندس یزدی زاده با تاکید بر اینکه اقدامات شـــگرفی در 

دانشـــگاه آزاد اسلامی ایجاد شـــده، خاطرنشان کرد: »به 

اعتقاد بنده، مرزی بین دانشگاه آزاد اسلامی و دانشگاه های 

دولتی وجود ندارد و امیدوارم دانشگاه آزاد اسلامی در تمامی 

شئون موفق باشد.« 

  نیمکت خبر

بخشخصوصیعضوهیاتامنایدانشگاههاشود

اسحاق جهانگیری، معاون اول ریاست جمهوری دیروز در اجلاس سراسری 

روسای دانشکده و آموزشکده های دانشگاه فنی و حرفه ای که در دانشکده 

دخترانه دانشگاه فنی برگزار شد، گفت: »دولت از دانشگاه فنی و حرفه ای 

حمایت می کند، اما باید بخش خصوصی را نیز درگیر کرد. به وزیر علوم 

پیشنهاد می دهم افرادی از بخش خصوصی را در هیات امنای دانشگاه ها 

عضو کنند تا دانشجو ۶ ماه پیش از فارغ التحصیلی مورد توجه و رصد 

بخش خصوصی قرار بگیرد. امیدوارم همه دانشگاه ها به نقطه ای برسند که 

مهارت آموزی یکی از دستاوردهای مهم آنها باشد.« جهانگیری خاطرنشان 

کرد: »پیش تر از رئیس دانشگاه فنی و حرفه ای پرسیدم چه درصدی از 

فارغ التحصیلان شما وارد بازار کار می شوند؟ امروز پاسخ سوالم را گرفتم 

و مطمئنم بیش از ۶۱ درصد است. اتفاقا تسهیلات، امکانات و وام ها باید 

در اختیار دانشجویان و کارآفرینان فنی و حرفه ای قرار بگیرد.«

اصلاحاتدفترچهکنکورارشد۹۹اعلامشد

اصلاحات دفترچه راهنمای ثبت نام آزمون کارشناسی ارشد ناپیوسته سال 

۱۳۹۹ و بیست وپنجمین دوره المپیاد علمی- دانشجویی کشور اعلام شد و 

براساس آن برخی موارد در مجموعه های علوم جغرافیایی، فقه و حقوق، علوم 

تربیتی و یمنی، بهداشت و محیط زیست اصلاح شدند. متقاضیان ثبت نام و 

شرکت در آزمون کارشناسی ارشد ناپیوسته سال ۱۳۹۹ در تمامی دانشگاه ها 

و موسسات آموزش عالی دولتی و غیردولتی و همچنین دانشگاه آزاد اسلامی و 

بیست وپنجمین المپیاد علمی- دانشجویی کشور که تاکنون موفق به ثبت نام 

نشده اند می توانند تا فردا ۱۶بهمن نسبت به ثبت نام در این آزمون اقدام 

کنند. داوطلبان می توانند پس از مطالعه دقیق دفترچه راهنمای ثبت نام و 

همچنین اصلاحات اعلام شده در ۲۵ آذر و ۱۵ بهمن ۹۸ و فراهم کردن مدارک 

و اطلاعات موردنیاز، منحصرا از طریق پایگاه اطلاع رسانی سازمان سنجش به 

نشانی: www.sanjesh.org مراجعه و نسبت به ثبت نام در آزمون اقدام کنند. 

نیازمندجذب۸۰۰۰عضوهیاتعلمیهستیم

سیدعلی حسینی، رئیس مرکز جذب اعضای هیات علمی وزارت بهداشت، درمان 

و آموزش پزشکی در گفت وگو با ایسنا با تاکید بر اینکه ۳۰۰ تا 4۰۰ نفر از اعضای 

هیات علمی دانشگاه های علوم پزشکی کشور در سال بازنشسته می شوند، گفت: »در 

مجموع به ۸۰۰۰ مستخدم پیمانی به عنوان عضو هیات علمی در دانشگاه ها نیاز 

داریم.« وی ضمن بیان این مطلب با اشاره به فعالیت ۱۳ هزار و ۵۰۰ عضو هیات علمی 

رسمی و پیمانی در دانشگاه های زیرمجموعه وزارت بهداشت اظهار کرد: »حدود ۳۰ تا 

4۰ درصد از اعضای هیات علمی ما در دانشگاه های علوم پزشکی زن هستند. در واقع 

اگر فراخوان های چند سال گذشته را بررسی کنیم، قطعا تعداد اعضای هیات علمی 

زن جذب شده در وزارت بهداشت با آقایان برابری می کند.« حسینی در پاسخ به این 

سوال که تقاضا برای جذب در کدام رشته های دانشگاه علوم پزشکی کمتر است؟ 

گفت: »ما در جذب اعضای هیات علمی در رشته های علوم پایه هیچ مشکلی نداریم، 

چراکه فارغ التحصیلان رشته های مختلف علوم پایه به اندازه کافی تربیت شده اند.«

ترجمه زبان دانشگاه برای صنعت
یکسالپسازتفاهمدانشگاهآزادوذوبآهناصفهاننظامپایشموضوعاتایجادودفترمشترکسازمانیافتتاحشد

یادداشت

دانشگاه @ f a r h i k h t e g a n d a i l y

 مزیت های استراتژیک دانشگاه

آزاد اسلامی در نظام آموزش عالی

در سال های اخیر بنا به دلایل مختلفی ورود دانشجو به دانشگاه ها 

کاهش داشـــته که یکی از آن دلایل، افزایش تعداد مراکز آموزشـــی 

مختلف اســـت. این مراکز گاهی برای رقابت با دانشگاه آزاد اسلامی 

کـــه ثمره انقلاب بـــود، افزایش پیدا می کردند و متاســـفانه کیفیت 

آموزشـــی پایین و حتی نامناســـبی را ارائه می دادند که باعث شـــد 

افکار عمومی نســـبت به دانشـــگاه اعتمادش را از دست بدهد، به 

همیـــن دلیل ما بحثی را در واحد پرند پیگیری می کنیم که در آن به 

کیفیت آموزشـــی توجه می شود. این کار باعث بهتر شدن نظرات و 

تفکرات افکار عمومی نســـبت به دانشـــگاه ها خواهد شد. شعارها و 

ارزش های ما در واحد پرند پیداســـازی، ایجاد دورنما و چشم اندازی 

برای بهتر شدن شرایط آموزش در دانشگاه هاست. ما باید به سمتی 

برویم که در رشته های فنی و کاربردی دانشجویان خود را ملزم کنیم 

حتما مهارت یاد بگیرند و با مهارت از دانشـــگاه فارغ التحصیل شوند 

و ســـپس به جامعه تزریق شوند. یادگیری نباید صرفا تغییری نسبتا 

پایدار در رفتار و اعمال دانشـــجو باشد. برای دانشجو یادگیری باید 

پایدار باشـــد. نباید صرفا حفظیات را به دانشجویان منتقل کنیم تا 

شـــب امتحان پس از مرور همان حفظیات نمره دریافت کنند و پس 

از پایان امتحان آن مطالب با دانشـــجو خداحافظی کند. فردی که 

به دانشـــگاه وارد می شود، باید هنگام خروج تغییر نسبتا پایداری را 

در او مشـــاهده کنیم. اگر این تغییر محسوس نباشد، پس یادگیری 

طبق تعریف علم روانشناســـی حاصل نشـــده است و قطعا ما باید به 

ســـمت مهارت آموزی برای دانشـــجویان پیش برویم، چراکه مهارت 

هیچ گاه فراموش شدنی نیست. 

در جذب دانشـــجو یکی از بحث های مهـــم مهارت آموزی و آموزش 

مناســـب است که اتفاقا ملاک انتخاب فرد برای تحصیل نیز خواهد 

شـــد. ما باید واقع گرا باشـــیم. بالاخره هر سیستم اجتماعی توان و 

قابلیت های بالقوه خاص خود را دارد. ما دانشـــگاه آزاد اســـلامی را 

دست پایین ارزیابی نمی کنیم، اما نباید هم آن را خیلی ماورایی تصور 

کنیم. دانشـــگاه آزاد اسلامی مانند هر شخصیت حقیقی و حقوقی 

نقاط قوت و ضعف خاص خود را دارد. این دانشگاه در کشور حرفی 

برای گفتن دارد و هر دانشگاهی توان رقابت با دانشگاه آزاد اسلامی 

را ندارد. دانشـــگاه را باید برمبنای عینیات ارزیابی کرد. وقتی ســـه 

مرحله طی می شود تا شخصی بتواند به عنوان مدرس حق التدریسی 

در اینجا تدریس کند؛ یعنی دانشـــگاه آزاد اسلامی به بلوغ خاصی 

رسیده و هرکسی نمی تواند در آن تدریس انجام دهد. این دانشگاه 

در کشور در برخی رشته ها واقعا سرآمد است و توانسته قابلیت های 

خاص خود را پیدا کند. در اداره ســـازمان می گویند باید مزیت های 

استراتژیک هر چیزی را پیدا کرد، چراکه مزیت ها به خوبی می توانند 

نقش تعیین کننده ای داشـــته باشند. دانشگاه آزاد اسلامی توانسته 

این مزیت ها را پیدا کند و درســـت راه را تشخیص داده و روی نقاطی 

تمرکز کرده که اساســـی هستند. در دانشـــگاه های دولتی اساتید 

زیادی هنوز به روز نشده اند، اما دانشگاه آزاد اسلامی اساتید جوان 

و بـــه روزی دارد. در جذب اســـاتید می بینیم کـــه برخی داوطلبان 

تدریس در دانشگاه آزاد اسلامی فارغ التحصیل دانشگاه های خارج 

از کشور هســـتند و تمایل دارند در این دانشگاه تدریس کنند. این 

همان یکی از مزیت های اســـتراتژیک دانشگاه است که برخی افراد 

که در لبه های علم حرکت می کنند، در این دانشگاه تدریس دارند. 

مزیت دیگر این دانشـــگاه تنوع و گستردگی امکانات آزمایشگاهی 

و کارگاهی آن اســـت. ماه گذشـــته بازدیدکنندگانی از وزارت دفاع 

در واحد پرند حضور پیدا کردند. پس از مدتی عنوان شـــد که اصلا 

باور نداریم این حجم از امکانات کارگاهی و آزمایشـــگاهی را فراهم 

کرده ایـــد، چراکه برخی نمونه های این تجهیزات در دانشـــگاه های 

دولتی و صنعتی نیز وجود ندارد. 

ما برای بالا بردن کیفیت آموزشـــی چندین مرحله در نظر گرفته ایم. 

در مرحله اول باید از طریق کمیت و محتوای آموزشـــی این کیفیت را 

به دســـت بیاوریم. نظم و انضباط آموزشی نیز مرحله بعدی است که 

اتفاقا بسیار مهم است و می تواند کیفیت آموزش را بالا ببرد؛ هم نظم 

و انضباط دانشـــجو و هم اســـاتید، یعنی استاد باید نمرات را در زمان 

خاص ارائه کند، در جلسه آزمون حضور داشته باشد، ۱۶ هفته کلاس 

برگزار کند و از آن طرف دانشـــجو نیز باید در تمام بحث های آموزشی 

نظم داشـــته باشد. سومین موضوع، عدالت آموزشی است؛ یعنی به 

اندازه ای که به دانشـــجو مطالب ارائه می کنیم، آزمون بگیریم. تمام 

دانشجویان برای ما یکسان هســـتند و هیچ تفاوتی بین آنها نیست. 

امید داریم با طی کردن این مســـیر بتوانیم به خوبی آموزش را در این 

دانشگاه پیاده کنیم.

مسعودسیمخواه
معاون آموزش و تحصیلات تکمیلی واحد پرند

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد اصفهان:

4 چالش و 80 موضوع برای طرح پایش ذوب آهن شناسایی شده است

پیام نجفی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد اصفهان 

در گفت وگو بـــا »فرهیختگان«، درباره دفتر مشـــترک 

دانشـــگاه آزاد اســـلامی و ذوب آهن اصفهان می گوید: 

»ما تفاهمنامه ای را در اســـفندماه ۱۳۹7 تنظیم کردیم 

که در این تفاهمنامه امضاشده ازسوی دکتر طهرانچی 

و ذوب آهن اصفهان قرار شد همکاری های خیلی جدی 

در حوزه پژوهش فناوری ذوب آهن داشته باشیم.« 

او افـــزود: »ازجمله این همکاری هـــا فعالیت در قالب 

طـــرح پایش بود که در این طرح قـــرار بود چالش های 

ذوب آهن را شناسایی و ســـپس موضوعات پژوهشی را 

احصا کنیم که در این زمینه نیاز بود همکاران دانشـــگاه 

در ذوب آهن اســـتقرار پیدا کـــرده و نیازهای ذوب آهن 

اصفهان را شناسایی کنند تا فعالیت مشترک با مهندسان 

ذوب آهن در حوزه پژوهشی باعث شود به نتایج مطلوبی 

دست پیدا کنیم.« 

نجفی بیان کرد: »این کار تازه ای بود که برای طرح پایش 

انجـــام می گرفت و درواقع مدیریت دانشـــگاه این کار را 

جدی تعریف کرد و در این یک سال ماموریتی که به واحد 

نجف آباد داده شد، فعالیت های خوبی صورت گرفت که 

پس از استقرار تیم هیات علمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد 

نجف آباد در ذوب آهن کارهـــا و فعالیت های تحقیقاتی 

انجام شد که برای هر دو طرف حائز اهمیت بود.«

رئیس دانشـــگاه آزاد اسلامی واحد اصفهان در ادامه به 

موضوعات احصاشده اشـــاره کرد و گفت: »در این ایام 

مهندسان ذوب آهن و اساتید دانشگاه حدود ۱۱ماه کار 

کردنـــد که نتایج آن در قالب چهار چالش و ۸۰ موضوع 

برای طرح پایش مطرح شد.« 

او افزود: »کار دیگری که در این ۱۱ماه شکل داده ایم، 

اســـتفاده از ظرفیت همکاری بین دانشگاه آزاد اسلامی 

و ذوب آهن اســـت؛ بـــه این صورت که ما در دانشـــگاه 

آزاد اســـلامی واحد اصفهان تعهـــد داریم فعالیت های 

تحقیقاتـــی را که دیگـــر واحدهای اســـتان اصفهان و 

واحدهای ســـطح کشـــور در زمینه ذوب آهـــن انجام 

داده اند، به صورت تحقیقات مشـــترک به آن نگاه کنیم 

و ظرفیت هایـــی را کـــه در حوزه فناوری و شـــرکت های 

دانش بنیان مختلف می تـــوان ایجاد کرد، در این دفتر 

مشترک بین دانشگاه آزاد اسلامی و ذوب آهن اصفهان 

برقرار کنیم؛ یعنی با این کار هم موضوعات پایان نامه ها 

پیگیری می شـــود و به سرانجام می رسد، هم از دل این 

طرح ها می توان شـــرکت های دانش بنیانی ایجاد کرد 

که اشـــتغالزایی داشته باشد و از طرف دیگر فرصت ها و 

ماموریت های مطالعاتی همکاران و اســـاتید نیز در این 

دفتر بررسی خواهد شد.« 

نجفی عنوان کرد: »ما از همکاران هیات علمی نیز به این 

صورت استفاده می کنیم که از ظرفیت آنها برای گسترش 

طرح پایش بهره ببریم و از طرف دیگر هم طرح پویش را 

که طرح جدیدی است راه اندازی می کنیم. به این صورت 

که دانشجویان بتوانند هنگام تحصیل، کار و اشتغال نیز 

داشـــته باشند و در همان دوران تحصیل خود به صورت 

تخصصی فعالیت و کارورزی کنند.« 

رئیس دانشـــگاه آزاد اســـلامی واحد اصفهان در پایان 

گفت: »درواقع دفتر مشـــترک دانشـــگاه آزاد اسلامی 

و ذوب آهـــن اصفهان این ماموریـــت را دارد که در همه 

حوزه های عنوان شـــده کار کند و زیرســـاختش هم در 

این ۱۱ماه فراهم و موضوعات پژوهشـــی نیز مشخص 

شـــده است. از سوی دیگر ظرفیت های دو مجموعه نیز 

مشخص هستند و شـــرایط مطلوبی برای کار کردن در 

این حوزه ها فراهم هست که درست پیش رفتن فعالیت 

در این زمینه ها می تواند باعث تحقیق و توسعه مناسبی 

در صنعت ذوب آهن شود.« 


